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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 4 juni 1956
*'s Morgens te 11 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers Algera, Beel, Beyen, De Bruijn
(alleen 's morgens), Cals, Van de Kieft, Luns, Mansholt, Van Oven, Staf, Suurhoff, Van Thiel,
Witte en Zijlstra (afwezig is Minister Kernkamp).

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

Middagvergadering
- - -

3. Buitenlands beleid
- - -
c. De verhouding tot Indonesië (Zie notulen MR d.d. 28 mei 1956, punt 3a.)
Minister Luns merkt op naar aanleiding van het adres, dat door Prof. Cleveringa en anderen is
aangeboden, dat het voorbrengen voor het Internationale Hof van de schending van de
menselijke rechten en de rechtszekerheid bij de processen tegen Nederlanders in Indonesië geen
reële kansen heeft, terwijl hetzelfde geldt voor een beroep op de UNCI wegens het verbreken van
de RTC-overeenkomsten door Indonesië. De Minister-President merkt op, dat naast de vraag of
men reële kansen heeft de kwestie staat of Nederland dit alles maar over zich heen moet laten
gaan. Minister Beel stelt voor deze kwesties aan de hand van de ter vergadering rondgedeelde nota
in de volgende vergadering te bespreken. Minister Luns is voornemens ook nog een kleine nota
aan de Ministerraad te zenden hoe de situatie ten aanzien van Indonesië is.

De Raad besluit in de volgende vergadering een discussie over deze zaken te
houden.

Minister Luns deelt mede, dat het bezoek van President Sukarno aan Amerika niet
zo ongunstig voor Nederland is geweest als de indruk, die men uit de kranten krijgt. In de eerste
plaats heeft Dulles een kritisch geluid laten horen ten aanzien van de behandeling van de
Nederlandse arrestanten en van de financiële zaken en voorts gezegd, dat Amerika de
Indonesische eisen ten aanzien van Nieuw-Guinea niet zal steunen. Daarbij komt, dat in een
gezelschap, waar o.a. Acheson en de journalist Reston waren, Sukarno een slechte indruk heeft
gemaakt zowel wat betreft deze processen als wat Nieuw-Guinea aangaat. Op de vraag om
financiële steun heeft Amerika nog niet geantwoord; verwacht wordt, dat dit antwoord eerst na
het bezoek van Sukarno aan Rusland zal worden gegeven.

d. De verdediging in de processen tegen Nederlanders in Indonesië (Zie notulen MR d.d. 5 maart 1956, punt
3b.)
Minister Luns herinnert eraan, dat in maart in de Ministerraad is afgesproken, dat over de
declaratie van Mr. Bouman van drie ton met de Deken van de Orde van Advocaten zou worden
gesproken. Thans is bericht ontvangen, dat deze, mede op grond van het argument van Mr.
Bouman, dat hij zijn gehele broodwinning kwijt is, het bedrag aanvaardbaar acht. Spreker had
gaarne machtiging van de Ministerraad om tot betaling over te gaan, maar zou met de uitbetaling
willen wachten hoe het loopt met de zaak-Schmidt. De Minister-President acht het in verband met
de verdediging in de zaak-Schmidt van belang te weten, welk deel van het genoemde bedrag moet
worden geacht te zijn een vergoeding voor opgeving van de broodwinning. Minister Luns zal
hierover nog contact met Mr. Bouman laten opnemen.

Minister Algera stelt de vraag of het bedrag op de begroting moet worden
aangevraagd en of met de uitbetaling niet kan worden gewacht tot betrokkene zijn domicilie hier
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te lande heeft. Minister Van de Kieft meent, dat wat het vallen buiten de belasting betreft er niets
aan te doen is, omdat betrokkene binnen de perken van de wet blijft. De Raad besluit de
gevraagde machtiging te geven met het voorbehoud inzake de betaling van de kosten der
verdediging in de zaak-Schmidt.
- - -

26. Stichting tot voorbereiding van agrarische bedrijven in Nederlands-Nieuw-Guinea (Brief van de Minister
van Overzeese Rijksdelen a.i. d.d. 22 mei 1956, nr. W 25, met wetsontwerp.)
Minister Staf stelt de vraag waarom een zo zware organisatie wordt voorgesteld, zoals deze ook
aanvankelijk voor Wageningen bestond. Men zou kunnen volstaan met een raad van beheer en
een directeur, die niet in Nederland zit. Minister Beel zal dit nog nagaan. De Raad besluit dit punt
aan te houden.
- - -


